
 

 

DPr-BRM-II.0012.2.5.2023   

Protokół Nr 87/IV/2023 

posiedzenia Komisji Edukacji 

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 11 kwietnia 2023 r. 

posiedzenie on-line 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -  10 radnych 

obecnych   -  0 radnych 

nieobecnych   -  0 radnych 

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla radnych stanowią załącznik nr 3  do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia dla gości stanowią załącznik nr 4  do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski.  

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 86/III/2023 z dnia 28 marca 2023 r. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie 

miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 74/2023. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2023-2050 – druk nr 75/2023. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez 

Miasto Łódź porozumienia  z Powiatem Łódzkim Wschodnim - druk nr 66/2023. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji Zespołu 

Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Łodzi oraz utworzenia Centrum Usług 

Wspólnych Oświaty w Łodzi i nadania statutu- druk nr 67/2023. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół ponadpodstawowych na obszarze Miasta Łodzi – druk nr 68/2023. 

8. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 
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IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski  powitał obecnych on-line radnych 

 i  zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum niezbędne do 

prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  

 

Ad pkt 1. Przyjęcie porządku obrad. 

Następnie Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poinformował, że niniejszy 

porządek został poszerzony Aneksem nr 1. 

1. Informacja na temat naborów do przedszkoli. 

Do druku nr 74/2023 i druku nr 75/2023 wpłynęły autopoprawki. 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek posiedzenia po zmianach. 

Proponowany porządek po zmianach 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 86/III/2023 z dnia 28 marca 2023 r. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie 

miasta Łodzi na 2023 rok wraz z autopoprawką – druk nr 74/2023. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2023-2050 wraz z autopoprawką – druk nr 

75/2023. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez 

Miasto Łódź porozumienia  z Powiatem Łódzkim Wschodnim - druk nr 66/2023. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji Zespołu 

Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Łodzi oraz utworzenia Centrum Usług 

Wspólnych Oświaty w Łodzi i nadania statutu- druk nr 67/2023. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół ponadpodstawowych na obszarze Miasta Łodzi – druk nr 68/2023. 

8. Informacja na temat naborów do przedszkoli. 

9. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

Ad pkt 1. Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia po zmianach. 

Komisja przyjęła porządek posiedzenia przez aklamację. 
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Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu nr 86/III/2023 z dnia 28 marca 2023 r. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał protokół pod głosowanie.  

Komisja przyjęła protokół przez aklamację.  

 

Ad pkt 3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian  

w budżecie miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 74/2023. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Budżetu p. Sylwia Jakiel omówiła projekt uchwały wraz  

 z uzasadnieniem i autopoprawką ( stanowi on załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 

Faza pytań i dyskusji.  

Pytań nie zadano.  

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 9 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 

oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2023 rok wraz z autopoprawką – druk nr 74/2023. 

 

Ad pkt. 4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2023-2050 – druk nr 75/2023. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Budżetu p. Sylwia Jakiel omówiła projekt uchwały wraz  

 z uzasadnieniem i autopoprawką ( stanowi on załącznik nr 6 do niniejszego protokołu). 

Faza pytań i dyskusji.  

Pytań nie zadano.  

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 9 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2023-2050  wraz  

z autopoprawką – druk nr 75/2023. 

 

Ad pkt 5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez 

Miasto Łódź porozumienia  z Powiatem Łódzkim Wschodnim - druk nr 66/2023. 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki omówił projekt uchwały wraz  

 z uzasadnieniem ( stanowi on załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 

Faza pytań i dyskusji.  
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Pytań nie zadano.  

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 10 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie przez Miasto Łódź porozumienia  z Powiatem Łódzkim Wschodnim - druk nr 

66/2023. 

 

Ad pkt 6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji 

Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Łodzi oraz utworzenia Centrum Usług 

Wspólnych Oświaty w Łodzi i nadania statutu- druk nr 67/2023. 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki omówił projekt uchwały wraz  

 z uzasadnieniem ( stanowi on załącznik nr 8 do niniejszego protokołu). 

 

Faza pytań i dyskusji.  

Wiceprzewodniczący Komisji p. Damian Raczkowski: „rozumiem, ze jest to projekt 

uchwały, który zamyka proces   przechodzenia prowadzenia księgowości tylko w CUWO. Czy 

są jakieś protesty w tej sprawie. Bo pamiętam, że wcześniej były i udało się to uspokoić? 

 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „od samego początku, w momencie 

kiedy było tworzone CUWO było mówione, że każda jednostka zostanie objęta wspólną 

obsługą. Były wyznaczone różne okresy, nigdy nie zostały sfinalizowane w ramach uchwały, 

co być może byłoby w tamtym momencie lepszym rozwiązaniem, bo każdy świadomie miał 

ten proces poukładany w głowie. Teraz jest ten właściwy moment, z różnych względów, 

chociażby z uwagi na zmiany, które są narzucane w funkcjonowaniu przez ustawę. Jak każda 

zmiana, zmiana boli. Jest to zmiana szczególnie dla księgowych, jest to de facto dla nich nowy 

pracodawca, ale tak naprawdę przestrzeń, która w ramach działań nie jest bardziej 

skomplikowana, a nawet odwrotnie, bardziej usystematyzowana. Protesty są, a jako takich, 

które pamiętamy z poprzednich lat nie ma, bo proces zmian jest bardziej świadomy. To co było 

w 2017 r. a to co jest teraz jest czymś innym. Teraz ta zmiana jest zaplanowanym procesem, 

informujemy, jak ona przebiega. Spotykamy się z pierwszą grupą, 56 jednostek mówiąc 

dokładnie, krok po kroku na czym ta zmiana będzie polegała”. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji p. Damian Raczkowski: „rozumiem, że tak jest nadal, że 
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księgowość szkół , które wchodzą, ma możliwość bycia zatrudnionym w CUWO? Jak jest skala 

osób przechodzących do CUWO ?” 

 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „ tak, zapisy uchwały są niezmienne. 

Główni księgowi na mocy  art.23 stają się pracownikami Centrum. Z chwilą objęcia obsługą 

jednostki, następuje zmiana pracodawcy. Po zakończeniu projektu będziemy mogli podać dane 

o ilości osób, które przeszły do CUWO.” 

 

Radny p. Sylwester Pawłowski: „ ma trzy pytania, czy w tej sprawie jest opinia związków 

zawodowych? 13 grudnia ubiegłego roku została powołana Łódzka Rada Edukacyjna przy 

Prezydencie Miasta, czy Rada wyraziła zdanie w tej sprawie? Trzecie pytanie – czy 

przeprowadzono ocenę dotychczasowego funkcjonowania CUWO jako instytucji, która od 

2017 r. obsługiwała częściowo, a potem wszystkie jednostki szkolne. Swoją drogą wiemy, że 

ta decyzja nie spotyka się z akceptacją, nie tylko księgowych, ale i dyrektorów szkół, głównie 

zawodowych”. 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „Opinia związków zawodowych jest 

negatywna. Co do Rady oświatowej, spotkała się tylko raz. Rada oświatowa jest fragmentem 

forum współpracy z Wydziałem Pracy. Proces objęcia wspólną obsługą jest decyzją, która nie 

podlegała negocjacjom natomiast przyjęła formę zbierania informacji. Na spotkaniach forum, 

jest możliwość przedstawienia swojego zdania w tym temacie. To nie jest tak, że te głosy 

pozostają bez echa, przyjmujemy je pod rozwagę. Zależy nam, żeby ten system obsługi 

usprawnić. Największe dyskusje rodzi planowanie budżetu. Jeśli chodzi o trzecie pytanie ocenę 

działania CUWO, oddam głos p. dyrektorowi Gwaderze. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p./ Radosław Gwadera: „ CUWO funkcjonuje 6 

lat i obsługuje 205 jednostek z 307 jednostek oświatowych prowadzonych przez miasto. Jest to 

ponad 2/3 jednostek, które funkcjonują, niektóre od samego początku. Jeśli chodzi o ocenę 

dotychczasowej pracy Centrum, to warto spojrzeć na kwestie związane ze zdjęciem 

odpowiedzialności z dyrektora jednostki z tytułu sprawozdawczości budżetowej, które w 

całości prowadzi Centrum Usług Wspólnych. Nie było badań oceny pracy CUWO  

prowadzonych przez firmę zewnętrzną. Wydaje mi się, że bardzo dobrym miernikiem oceny 

pracy Centrum niech będzie fakt, że przez ostatnie trzy  lata funkcjonowania Centrum Usług 

Wspólnych, było poddanych kontroli przez Biuro Audytu 61. W ogóle przez ostatnie trzy lata 

zostało  skontrolowanych  87 jednostek przez Biuro Audytu i Kontroli Wewnętrznej UMŁ.  
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 W tym 26 jednostek, które nie są w CUWO i 61 będących w obsłudze Centrum. 61 kontroli 

zakończyło się wynikiem pozytywnym. Należy uznać, że formuła wspólnej obsługi finansowo-

księgowej przynosi wymierne korzyści w zakresie bezpieczeństwa finansów.”  

 

Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały sprawie likwidacji Zespołu 

Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Łodzi oraz utworzenia Centrum Usług Wspólnych 

Oświaty w Łodzi i nadania statutu- druk nr 67/2023. 

 

Ad pkt 7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych na obszarze Miasta Łodzi – druk nr 

68/2023. 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki omówił projekt uchwały wraz  

 z uzasadnieniem ( stanowi on załącznik nr 9 do niniejszego protokołu). 

Faza pytań i dyskusji.  

Pytań nie zadano.  

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych na obszarze Miasta 

Łodzi – druk nr 68/2023. 

 

Ad pkt 8. Informacja na temat naborów do przedszkoli.  

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „ proces rekrutacji odbywa się w oparciu 

o te same zasady jak dotychczas. Nabór odbywa się w sposób elektroniczny, rodzice maja 

możliwość wyboru do trzech placówek. Jedyną zmianą jest firma zajmująca się rekrutacją on-

line. Prognozujemy, że limit miejsc zaspokoi potrzeby, wystawiamy 4 500 miejsc.  

kontynuujących edukacje prezdszkolna ponad 13 000 c.  

Kandydaci biorący udział w postępowaniu rekrutacyjnym na rok szkolny 2023/2024 

do przedszkoli miejskich prowadzonych przez miasto Łódź, przyjmowani są w oparciu o liczbę 

uzyskanych punktów w zależności od spełnianych kryteriów.  
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W pierwszym etapie postępowania rekrutacyjnego brane są pod uwagę łącznie następujące 

kryteria: 

1. wielodzietność rodziny kandydata, 

2. niepełnosprawność kandydata, 

3. niepełnosprawność jednego z rodziców kandydata, 

4. niepełnosprawność obojga rodziców kandydata, 

5. niepełnosprawność rodzeństwa kandydata, 

6. samotne wychowywanie kandydata w rodzinie, 

7. objęcie kandydata pieczą zastępczą. 

Kryteria brane pod uwagę w drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli 

miejskich: 

1. rodzeństwo dziecka kontynuującego edukację w placówce pierwszego  

wyboru – 64 punkty, 

2. co najmniej jeden z rodziców dziecka rozliczył podatek dochodowy od osób fizycznych 

za miniony rok w Mieście Łodzi – 32 punkty, 

3. dziecko poddane obowiązkowym szczepieniom ochronnym określonym w 

rozporządzeniu Ministra Zdrowia z dnia 18 sierpnia 2011 r. w sprawie obowiązkowych 

szczepień ochronnych (Dz. U. z 2018 r. 753 i z 2019 r. poz. 2118) lub dziecko, u którego 

lekarskie badanie kwalifikacyjne daje podstawy  do odroczenia obowiązkowego 

szczepienia ochronnego – 16 punktów. 

4. dziecko obojga rodziców pracujących lub studiujących w formie studiów stacjonarnych, 

kryterium stosuje się również do rodzica samotnie wychowującego dziecko – 8 

punktów, 

5. dziecko uczęszczające do żłobka w roku rekrutacji – 4 punkty, 

6. dziecko wskazane przez pracownika socjalnego zagrożone objęciem pieczą zastępczą – 

2 punkty. 

Ad pkt 9. Sprawy wniesione i wolne wnioski 

Spraw wniesionych i wolnych wniosków nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski podziękował za udział w obradach 

 i zamknął posiedzenie Komisji. 

Protokół sporządziła                                                Przewodniczący Komisji  

 

Joanna Kaźmierczyk              Krzysztof Makowski 
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